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Apostolok Cselekedetei 15. rész 8-9. verse: „A szíveket ismerő Isten pedig bizonyságot tett mellettük, 

amikor éppen úgy megadta nekik is a Szentlelket, ahogyan nekünk, és nem tett semmi különbséget közöt-

tünk és közöttük, mert hit által megtisztította szívüket”. 

 

Kedves Testvéreim! 

 

Pünkösd ünnepén minden évben végiggondoljuk egyrészt azt, hogy miként érkezett el Isten Lelke hoz-

zánk, másrészt pedig azt, hogy mi az, amit közöttünk elvégez. Ezért van pünkösd ünnepének két napja. 

Az első ünnep az eseménysort hozza elénk, hogy miként élték meg a tanítványok a Szentlélek eljövetelét, 

hogyan mondta el Péter azt a prédikációt, aminek hatására 3000 ember megtért, és Jézus Krisztus követője 

lett. Bemutatja nekünk ez a történet, hogy miként született meg az első gyülekezet, miként jött létre a 

keresztyén egyház. A második ünnepnap pedig már azt a lehetőséget adja meg, hogy az eseménysor mö-

gött meglássuk Isten Lelkét, amint elvégez egészen különleges dolgokat az emberek életében. 

Ez a felolvasott igeszakasz egy olyan eseménysorban van benne, amikor megkezdődött nem csak a 

zsidók között, hanem a pogányok között is a misszió. Ennek a missziónak nagyon komoly eredményei 

voltak, és felvetették sokan a zsidó származásúak közül, hogy a pogányoknak nem kell-e ugyanazokat a 

szokásokat megtartaniuk, mint amiket minden zsidónak, így Jézusnak is meg kellett tartania. Nagyon rö-

viden ez a kérdés arról szólt, hogy vajon a Krisztus-követés az egyben a zsidó szokások megtartását is 

jelenti-e? 

A választ Péter adta meg ebben a felolvasott igeszakaszban. Kimondta, hogyha Isten azoknak a pogá-

nyoknak is megadta a Szentlélek ajándékát, akik semmilyen formában nem követték a zsidó szokásokat, 

akkor hogyan jön az ember ahhoz, hogy Isten döntését felülírja? Éppen ezért arra kellett koncentrálniuk 

az ott lévő keresztyéneknek, hogy mi az, amit Isten megadhat nekik? Mi az, amivel segíti a szolgálatukat? 

Ezekre a kérdésekre válaszol ez a felolvasott rövidebb igeszakasz. 

Először is azt tudjuk meg, hogy Isten bizonyságot tett azok mellett, akik a pogányok között hirdették 

az evangéliumot. Ez pedig az a megerősítés volt, hogy megadta nekik is a Szentlelket. Más szavakkal 

mondhatjuk azt is, hogy Isten együtt munkálkodott velük. Mit is jelent ez? Azt, hogy Isten egyértelművé 

tette, hogy az üzenet, ami elhangzik, az mennyei üzenet. Nem mástól érkezett, hanem Tőle személyesen. 

Mostanában egyre többet foglalkozunk azzal, hogy a régi hitelesítési módok helyett miként lehet digi-

tálisan hitelesíteni dokumentumokat, vagy más fontos iratokat. Korábban egyértelmű volt, hogyha vala-

min ott van egy aláírás, meg egy pecsét, vagy bélyegző, akkor az hiteles. Attól érkezett, aki feladóként 

rajta szerepel. Most azonban a digitális világban vissza lehet élni ezekkel. Lehet hasonló dokumentumokat 

küldeni, vagy éppen olyan hitelesítési módot alkalmazni, ami teljesen ugyanolyan, mint amit az használ, 

akinek az adataival ilyen módon vissza akarnak élni. Nem olyan régen egy közmű szolgáltatótól érkezett 

egy elektronikus levél, ami elvezetett egy olyan honlapra, ami teljesen a másolata volt az eredetinek. 

Azonban ott bukott le a hamisító társaság, hogy csak egyetlen funkció, a bankkártyás fizetés működött. 

Sem belépni nem lehetett, sem mást használni nem lehetett. Nem hitelesítette a közműszolgáltató a meg-

felelő lehetőségekkel. 

Isten, amikor bizonyságot tesz a szolgálatunk mellett, akkor hitelesíti azt. Megmutatja, hogy azt igenis 

az Ő nevében végezzük. Mi nem vagyunk csalók, nem vagyunk olyanok, akik félre akarjuk vezetni az 

embereket, hanem mi azt az evangéliumot hirdetjük, amit Jézus Krisztustól vettünk át. Az evangéliumi 

korban a gyógyulási csodák jelentették azt, hogy Isten hitelesítette a szolgálatot. A mai korban pedig a 

megváltozott életek jelentik ezt a hitelesítést. 

Sok olyan embert ismerek, akinek az élete egészen más volt addig, amíg megismerte Jézust, mint sze-

mélyes megváltóját, majd amikor az életében megtörtént a fordulat, akkor más irányt vettek a mindennap-

jai. Nem kell arra gondolnunk, hogy csak alkohol-betegek, bűnözők, lecsúszottak szorulnak rá az életük 

megváltozására. A teljesen normális életet élőknek, azoknak is, akikre azt mondjuk, hogy rendes emberek, 

szükségük van erre a változásra. 

Biztosan mindenki ismeri a Pál-fordulás kifejezést. Ez abból a bibliai történetből ered, amikor Saul, a 

későbbi Pál apostol ment Damaszkusz felé, azzal a céllal, hogy börtönbe vesse Jézus követőit, majd az 

úton találkozott a feltámadt Jézussal és 180 fokos fordulatot vett az élete. Arról a Jézusról kezdett beszélni, 
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akinek a követőit meg akarta előtte gyilkolni. Megváltozott egy élet. Ez az életváltozás is hitelesítése az 

evangélium üzenetének. 

Aztán abban is láthatjuk Isten munkáját, hogy Ő a hitelesítésen túl megmutatta: nem tesz különbséget 

a zsidók, meg a pogányok között. Mindenkinek ugyanazt és ugyanolyan formában adja. Istennél nincsenek 

előrébb-valók, meg hátrébb-valók. Nincsenek az egyenlők, meg az egyenlőbbek. Az Ő történetében min-

denki egyforma és egyenlő. 

Ez természetesen csak annyit jelent, hogy mindenkinek szól az evangélium üzenete. Annak is, aki már 

régi motoros, és hosszú évtizedek óta hallja Isten üzenetét, de annak is, aki újonnan érkezik, és még sem-

milyen ismerettel nem rendelkezik. Szól az evangélium üzenete az időseknek, de szól a gyerekeknek, 

fiataloknak, középkorúaknak is. Nem jelent gátat a bőrszín, a használt nyelv, mert bárki jöhet hozzá. 

Azt hiszem, hogy a keresztyénség legnagyobb értéke éppen ez az üzenet. Isten nem tesz különbséget. 

Van egy nagyon szép kifejezés, amit használunk. Testvérek vagyunk. Nem fizikai értelemben, hanem lelki 

értelemben. Nekünk mindannyiunknak Isten a mennyei szülőnk. Ettől kezdve nem számít az sem, hogy 

melyik templomba járunk, hiszen a katolikus, református, evangélikus és más felekezet tagjai is testvérei 

egymásnak, hogyha mindegyikük Jézus Krisztus követője. Nem számít, hogy ki milyen életkorú, hogy 

férfi-e, vagy nő, hiszen mindenki ugyanazon a szinten áll. De még tovább is megyek. Nem számít, hogy 

valaki püspök, esperes, lelkész, gondnok, presbiter, vagy éppen gyülekezeti tag-e. Egyetlen dolog számít. 

Az, hogy személyesen összekapcsoltam-e az életemet a Megváltóval. 

Isten nem tesz különbséget. Az azonban, hogy mindenkinek az útja nyitva van, az nem jelenti azt, hogy 

Jézussal találkozva ne lenne szükséges a változás. A külső változatlan marad, de a belsőnek át kell formá-

lódnia. 

Tudom, hogy a mai világban, amikor a sokszínűségről, meg a sokféleségről beszélünk, akkor ez nagyon 

nehéz üzenetnek tűnik. Csakhogy Jézus Krisztus üzenete nem azt mondja, hogy majd Ő igazodik hozzánk, 

hogy majd Ő mindent megtesz értünk anélkül, hogy mi bármiben előre lépnénk. Arról szól az evangélium, 

hogy az életünket Isten formálja át olyanná, ahogyan az az Ő tanításának megfelelő. Nem maradhatunk 

ugyanolyanok. 

Ezt fogalmazza meg itt a harmadik részlet, ami a Szentlélek munkájáról szól. Isten a hit által megtisz-

tította szívüket. Csak tiszta szívvel lehet az evangéliumot hirdetni. Csak tiszta szívvel lehet az evangéliu-

mot befogadni. Csak tiszta szívvel tudunk újra és újra Isten előtt megállni. 

Ezt a megtisztítást pedig nagyon egyszerűen úgy tudom megfogalmazni, hogy ami nem Jézus tanításá-

nak megfelelő, attól búcsút kell venni, azt el kell távolítani az életünkből. Ez pedig lehet olyan, ami rend-

kívül népszerű körülöttünk. A legkülönfélébb megoldások, amelyek a lelki megújulást adják. Van egy 

hívő coach ismerősöm, aki azzal foglalkozik, hogy embereknek segítsen az életük mélypontjaiból kijutni, 

az életükben eligazodni. Ő mesélte, hogy mennyi mindent keresnek az emberek, a theta-healing-től kezdve 

a reiki tanfolyamokig. Próbálkoznak a legkülönfélébb agytréningekkel, mennek mindenféle magukat lelki 

vezetőnek nevezett emberekhez, akik azonban nem nyújtanak semmi biztosat, csak üzleti alapon állnak 

mindenhez. A végén pedig kiüresedve, csalódottan állnak meg, mert semmi fogódzkodó nem maradt az 

életükben. 

Isten a hit által megtisztítja a szívünket. Annyi mindentől szükséges a megtisztulás. A nem tiszta és 

nem erkölcsös internetes tartalmaktól, a függőségeinktől, azoktól a hatásoktól, amelyek egyértelműen 

rombolják bennünk a Krisztus hitet. Csak egy hatás, csak egy forrás maradhat, amit Isten az Ő lelkével 

megerősít bennünk. 

Mindezeket ugyanis a szíveket ismerő Isten viszi végbe. Ő hitelesít, Ő nem tesz különbséget, és Ő 

tisztít meg. Adja meg nekünk a Mindenható Isten, hogy a felolvasott ige üzenete valóság legyen a szemé-

lyes életünkben, és a gyülekezet életében is: „A szíveket ismerő Isten pedig bizonyságot tett mellettük, 

amikor éppen úgy megadta nekik is a Szentlelket, ahogyan nekünk, és nem tett semmi különbséget közöt-

tünk és közöttük, mert hit által megtisztította szívüket”. 

Ámen! 


